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کــوتــــاه

یاسمین   – ملی  آرمان 
طالقانی: از حدود سه هفته قبل 
بر  مبنی  شد  منتشر  خبرهایی 
هماهنگی  عالی  شورای  مصوبه 
برای  قوه  سه  سران  اقتصادی 
مولدسازی )واگذاری( اموال مازاد 
دولت، که در پی آن انتقادهای 
زیادی مطرح شد. عمده انتقادها 
به بخشی از مصوبه برمی گشت 
که هیات هفت نفره ای با اختیارات 
سطح بالا و معاف از برخی نظارت ها 
برای اجرای این مصوبه تعیین 
شده بود؛ ضمن اینکه نمایندگان 
از  نیز  اسلامی  شورای  مجلس 
چنین مصوبه ای ابراز بی اطلاعی 
کردند. تشکیل هیاتی هفت نفره 
برای فروش اموال دولت، بحث میان 
نمایندگان مجلس درباره چرایی 
هیات  قانونگذاری  چگونگی  و 
هفت نفره را مطرح کرده است. 
اگرچه عمده ترین کار این هیات 
شناسایی کامل اموال غیرمنقول 
دولت و تعیین تکلیف آن ها ظرف 
مدت حداکثر یک سال با استفاده از 
روش های مختلف از جمله؛ واگذاری 
و فروش اموال مازاد و مولدسازی با 
مشارکت بخش خصوصی و تصویب 
مازاد بودن اموال غیرمنقول دولتی 
به پیشنهاد وزارت امور اقتصادی و 
دارایی است. اعتمادآنلاین نوشت 
اما این هیات هفت نفره از مصونیت 
قضائی برخوردار خواهند بود و 
مدیران دولتی در هر سه قوه مکلف 
به اجرای تصمیمات آن ها هستند. 
اگر چه مجلس نیز در این هیات 
یک نماینده دارد ولی برخی ناظران 
سیاسی، نوع و نتیجه تعامل این 
نهاد با مجلس را به ویژه در حوزه 

قانونگذاری را به چالش کشیده اند.
 چرا مجلس نیست؟

مشکینی،  عباس زاده  محمود 
ملی  امنیت  کمیسیون  عضو 
در  مجلس  خارجی  سیاست  و 
گفت وگو با »خبرآنلاین« گفته 
»مولدسازی اموال محبوس، یا اموال 
بدون بهره وری کشور اگر عادلانه، 
عالمانه و هوشمندانه محقق شود 
موجب وقوع یک انقلاب اقتصادی 
در کشور خواهد شد.« این عضو 

کمیسیون امنیت ملی با پذیرش 
ایده کلی طرح نسبت به شیوه 
اجرای آن در قالب تشکیل هیاتی 
هفت نفره انتقاد کرد و گفت »اگر 
یک شورای عالی برای نظارت، 
بررسی و رفع موانع تشکیل می شد 
خیلی خوب بود اما اینکه قانون را 
تعطیل کنیم و یک تیم هفت نفره 
را جایگزین قانون کنیم به نظر من 
اصلا درست و منطقی نیست. به 
ویژه اینکه بیاییم مجلس را که 
در راس نهادهای نظام و منتخب 
مستقیم مردم است و در نهادینه 
کردن موضوع می تواند کمک کند 
کنار بگذاریم خوب نیست، اگر نقش 
مجلس هم دراین موضوع همرنگ 
دیده شود کل طرح جامع ترخواهد 
بود. ما درکشورخلأ قانونی نداریم که 
بخواهیم برای جبران این خلأ یک 
کمیته تشکیل دهیم. ما به جای این 
کارها باید سریعا قوانین و مقررات را 
تکمیل و عنداللزوم اصلاح کنیم و 
با دو فوریت قانون جدید بگذاریم. 
اگر لازم است دولت چهار تا لایجه 
دو فوریتی بیاورد و مجلس بنشیند 
یک هفته روی آن کار کند. وی در 
پاسخ به اینکه آیا جایگزین کردن 
یک هیات هفت نفره به جای اصلاح 
و یا تصویب قانون جدید موثر خواهد 
بود؟ گفت: »من به عنوان کسی که 
در دولت کار رسانه ای کرده ام و در 

قوه قضائیه و مجریه بوده ام، و الان 
هم در قوه مقننه هستم این کار را به 
صلاح کشور نمی دانم و امیدوارم 
دوستانی که مبدع این کار هستند 
بیایند و ضرورت ها و الزامات و آثار 
آن را توضیح دهند. اتفاقا ما مسائل 
خیلی مهم تری داریم و اگر قرار 
باشد اینجوری آن مسائل را حل 
کنیم بهتر است برای آن ها کمیته 
تشکیل دهیم.« نماینده اردبیل 
در انتقاد به این مصوبه سران قوا، 
اذعان کرد »دولت مصوبه دارد برود 
مصوبه اش را اصلاح کند و موانع 
را بردارد و نهاد سازی شود تا کار 
نهادمند و شفاف انجام گیرد. ما 
که  نداریم  قانونی  درکشورخلأ 
بخواهیم برای جبران این خلأ یک 
کمیته تشکیل دهیم.« وی گفت: 
به نظر من مولدسازی اموال محبوس 
یا اموال بدون بهره وری کشور اگر 
هوشمندانه  و  عالمانه  عادلانه، 
محقق شود واقعا موجب وقوع یک 
انقلاب اقتصادی در کشور خواهد 
شد. با توجه به اینکه درآمدهای 
کشور به فروش نفت است که در 
فروش، قیمت و وارد کردن پول آن 
محدودیت داریم، بعد از مالیات به 
عنوان یکی از منابع درآمدی، همین 
مولد سازی اموال راکد دولت است. 
به نظر من این موضوع میدان مانور 
و ابتکار ماست و واقعا می شود با 

همین کار یک انقلاب اقتصادی 
در کشور راه انداخت. با توجه به 
اینکه در قانون سیاست های کلی 
اصل ۴۴، اسناد بالادستی و منویات 
رهبری را باید مدنظر قرار دهیم، اما 
هنوز در خصوصی سازی چه موانعی 
وجود دارد، و مانع واگذاری اموال 
راکد چیست، اگر واقعا مانع وجود 
دارد، برویم مانع را برداریم، چرا کل 

قانون را دور بزنیم؟
 قربانزاده چرا هست؟

تنها نماینده اردبیل نبود که به 
عدم پررنگ بودن نقش مجلس در 
مولدسازی انتقاد کرد. پیش از او، 
علیرضابیگی نماینده مجلس گفته 
بود: »کدامیک از این دوستانی که 
الان در این هیات عالی عضویت 
دارند، در کار اقتصادی توانسته اند 
ورود داشته باشند!؟ یا سوابقشان 
این اجازه را به آنها داده است؟ جز 
آقای مخبر! آقای مخبر که قبلا 
رئیس ستاد اجرایی بودند و در این 
کار ورود دارند. آقای قربانزاده کار به 
این بزرگی را می خواهد انجام بدهد 
و صدها هزار میلیارد ثروت کشور 
را به این هیات سپرده ایم!« وی 
افزود: »ما درباره ترکیب این هیات 
هم حرف داریم. چطور صدها 
هزار میلیارد ثروت کشور را ما در 
اختیار این هیات قرار می دهیم!؟ 
حالا انجام این مهم هم به آقای 
قربانزاده سپرده شده است. ایشان 
همکار مجلسی ما و جزو افرادی 
بودند که آقای قالیباف، ایشان را 
از شهرداری با خودشان به مجلس 
آوردند. سوابقی که ما از آقای 
قربانزاده سراغ داریم، دوستانی 
که از شهرداری آمدند، چه آنهایی 
که از سازمان میادین آمدند یا از 
سازمان بهشت زهرا آمدند، در 
سازمان خصوص سازی، دوست 
عزیز و فرهیخته ما هستند ولی من 
دارم با خودم فکر می کنم که کار 
به این بزرگی مربوط به سازمان 
خصوصی سازی و سپس بحث 
مولدسازی که الان بحث ملی را 
به پیش آورده، ما این را به آقای 
قربانزاده سپردیم با کدام سابقه، 

توانایی و قابلیت!؟«

یــادداشـــت
 سفربه چین و الزامات توسعه روابط اقتصادی 

علی اصغر زرگر
 کارشناس روابط بین الملل

 نماینده مجلس: ویژگی قربانزاده چیست؟ 

همه هستند جز مجلس!
   عباس زاده مشکینی: قانون را تعطیل کردید، کار خوبی نبود

  پیام زیاد النخاله 
به مقام معظم رهبری

دبیرکل جنبش جهاد اسلامی فلسطین در 
پیامی به مقام معظم رهبری چهل و چهارمین 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی را تبریک گفت. 
زیاد النخاله در این پیام تاکید کرد که انقلاب 
اسلامی چهره منطقه را تغییر داد و آثار بزرگی 
در جهان و در سیاست های آن به دنبال داشت. 
وی در ادامه گفت که پیروزی انقلاب اسلامی 
ایران تبدیل به مقصد و پناهی برای آزادگان 
جهان شد. النخاله خاطرنشان کرد که انقلاب 
اسلامی ایران پشتیبان حقیقی ملت مجاهد و 
مظلوم فلسطین است و ملت فلسطین و مقاومت 
امروز به رغم تمام چالش ها و همچنین به رغم 
حمایتی که دشمن صهیونیستی از آمریکا و 
غرب دریافت می کند، پیش از هر زمان دیگری 
قدرتمند شده است. دبیرکل جنبش جهاد 
گفت که فلسطین امروز به پیروزی نزدیک تر 
شده است و با توجه به جانفشانی های مبارزان 
فلسطینی در سرزمین های اشغالی رهبران 
صهیونیستی امروز بانگرانی درمورد امکان 

نابودی خود صحبت می کنند. 

جزئیات سفر رئیس جمهور ایران 
به چین

رئیس جمهور به دعوت رسمی همتای چینی 
خود، امروز عازم چین خواهد شد. سیدابراهیم 
رئیسی، در پاسخ به دعوت رسمی »شی جین 
پینگ« رئیس جمهور چین در راس هیاتی 
بلندپایه و برای دیدار رسمی 3 روزه عصر 
دوشنبه عازم پکن پایتخت چین خواهد شد. 
رئیس جمهور در این سفر پس از استقبال 
رسمی از سوی همتای چینی، ابتدا دیداری 
خصوصی با شی جین پینگ خواهد داشت و 
سپس مذاکرات هیات های عالی رتبه دو کشور 
و نیز مراسم امضای اسناد همکاری، در حضور 
روسای جمهور برگزار خواهد شد. رئیسی در 
این سفر همچنین در نشست مشترک تجار و 
فعالان اقتصادی دو کشور شرکت خواهد کرد 
و دیداری نیز با ایرانیان مقیم چین خواهد 
داشت. نشست و گفت وگو با اندیشمندان و 
فرهیختگان برتر چینی از دیگر برنامه های 
دکتر رئیسی در پکن خواهد بود. جمعی از وزرا 
و اعضای کابینه رئیس جمهور را در سفر به این 
کشور همراهی می کنند. رئیسی نخستین 
مهمان ارشد رئیس جمهور چین در سال نو 

چینی است. 

 دیدار سردار قاآنی 
با مسئولان استان لاذقیه 

سردار اسماعیل قاآنی فرمانده سپاه قدس در 
سفر به سوریه به منظور بازدید از مناطق زلزله 
دیده با استاندار استان لاذقیه و مسئولان این 
استان دیدار و گفت وگو کرد. وقوع زمین لرزه ای 
به بزرگی7.8درجه در ترکیه باعث خرابی های 
گسترده در جنوب ترکیه و شمال سوریه شده 
است. ایران پس از وقوع این حادثه مشغول 
امدادرسانی به مصدومان در هر دو کشور است. 

  ایران خواستار 
رفع کامل تحریم های سوریه

نمایندگی ایران در سازمان ملل در ادامه 
درخواست بیانیه همبستگی با سوریه در زلزله 
اخیر، خواستار رفع فوری و کامل اقدامات قهری 
یک جانبه برای ارائه کمک های بشردوستانه به 
مردم سوریه شد. نمایندگی ایران در سازمان 
ملل در توییتی با اشاره به بیانیه همبستگی 
با جمهوری عربی سوریه در مورد زلزله اخیر 
GoF( نوشت: این بیانیه در همبستگی با  (
جمهوری عربی سوریه در مورد زلزله اخیر 
خواستار برداشتن فوری، کامل و بدون قید 
 )UCMs( و شرط اقدامات قهری یک جانبه
تحویل  در  تسهیل  منظور  به  غیرقانونی 
کمک های بشردوستانه بسیار مورد نیاز است. 

 سیاه نمایی در سینما 
بازی در پازل دشمن است

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
مازندران پس از تماشای فیلم سرهنگ ثریا 
در سینما سپهر ساری، گفت: نظام داوری 
و ارزش گذاری سینمای غرب در خصوص 
فیلم های ایرانی سیاه نمایی از جامعه ایرانی 
است. سلگی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
نظام ارزش گذاری غرب با اسطوره سازی 
جوانان  به  فرهادی  اصغر  مثل  چهره ای 
علاقه مند حوزه سینما این پیام را می دهد که 
اگر می خواهید مثل او شوید نباید عظمت های 
تاریخی تمدنی ایران را به نمایش بگذارید. 
معاون استاندار مازندران در خصوص فیلم 
سرهنگ ثریا افزود: فیلم سرهنگ ثریا با 
هنرمندی گوشه ای از جنایت های منافقین 
علیه ملت ایران را به تصویر کشید.  سلگی 
خاطرنشان کرد: غرب که مدعی حقوق بشر 
است، امروز آلبانی را به سازه امنیتی حفاظت 
از منافقین تبدیل کرده و سپاه قهرمان ما که 
آدم خواران داعشی را نابود کرد، در فهرست 
تحریم گذاشت. این مسئول سیاسی یادآور شد: 
کسانی که جشنواره و سینما، شب یلدا و فوتبال 
را تحریم می کنند با دشمنان ما پیمان بسته اند 
که تحریم نشاط و شادی ایرانیان با ما، تحریم 
اقتصادی با شما و به این ترتیب اوج مزدوری 
خود را برای دشمنان این ملت نمایان می کنند. 

نظام در اوج اقتدار فرمان 
عفو را صادر کرد

  علی صالحی، دادستان تهران 
گفت: از تدبیر عالمانه و حکیمانه 
رهبر انقلاب اسلامی تشکر کرد 
که با نگاه عالمانه و تدبیر حکیمانه 
خودشان فرمان عفو را صادر کردند 
که خوشبختانه شامل حال تعداد 
زیادی از این جوانان شد که فریب 
خورده بودند که البته تعدادشان کم 
است لذا جوانان ما انقلابی هستند و 
همه در خط و میدان انقلاب قرار 
دارند. تعداد زیادی عفو شامل شان 
شده است و در حال آزادی هستند 
قطعاً این عفو به وفاق و اتحاد ملی 
خیلی کمک می کند و موثر است 
و با وجود نقشه هایی که دشمنان 
داشتند، نظام در اوج اقتدار خودش 
این فرمان عفو را صادر کرده که 
قطعاً موثر خواهد بود. مردم ثابت 
معظم  مقام  فرمایشات  کردند 
در  امام)ره(  و حضرت  رهبری 
خصوص مردم ایران هر روز عینی تر 

و محسوس تر نمایان می شود.

ویـــــــژه
 سید محمد حسینی: 

 بیانیه گام دوم باید به گفتمان غالب 
در جامعه تبدیل شود

آرمان ملی: معاون پارلمانی رئیس جمهور با اشاره به 
موضوع مشارکت مردم در بیانیه گام دوم اظهار داشت: حضور 
مردم در صحنه های انقلاب و مشارکت فعال در اداره امور 
کشور از مهم ترین دستاوردهای انقلاب اسلامی است که در 
بیانیه گام دوم به آن تاکید شده است. سید محمد حسینی 
با تجلیل از حماسه حضور مردم در راهپیمایی ۲۲بهمن آن 
را در دنیا بی نظیر توصیف کرد و گفت: در هیچ کجای دنیا 
نمی توان نمونه مشابهی یافت که یک ملت بعد از گذشت ۴۴ 
سال همچنان با صلابت و استوار پای انقلاب خود ایستاده 
باشند.  مردم در راهپیمایی ۲۲بهمن سنگ تمام گذاشتند 
و آن را به رزمایش اقتدار در مقابل همه بدخواهان انقلاب 
اسلامی تبدیل کردند البته این موضوع مسئولیت کارگزاران 
و دلسوزان نظام را در خدمت به مردم مضاعف می کند. وی 
وجود عزم و اراده برای تحقق محورهای بیانیه گام دوم را 
حائز اهمیت دانست و گفت: برای برداشتن گام های بلند 
باید عزمی متناسب با  شان ملت ایران داشت. اگر مسئولین از 
روحیه خودباوری و اعتماد به نفس برخوردار نبوده و پای کار 
نباشند سایر نهادها به تنهایی نمی توانند کاری از پیش ببرند. 
معاون پارلمانی رئیس جمهور خاطرنشان کرد:  در بیانیه گام 
دوم از ظرفیت ها و فرصت های فراموش شده سخن به میان 
آمده است و اقدام اخیر در مولدسازی دارایی های راکد و یا کم 
استفاده به عنوان یک نمونه از اقدامات اجرایی و جهادی برای 
این است که هزینه حاصل از آن در فرآیند کاملا شفاف در 
تکمیل پروژه های نیمه تمام رفع مشکلات مردم قرار بگیرد. 
حسینی خاطرنشان کرد: در بیانیه به این خاطر به موضوع 
دستاوردهای نظام اشاره شده که با سیاه نمایی و منفی بافی 
گسترده ای مواجه هستیم که با تبلیغات رسانه ای و روانی 
تلاش می کند دستاوردهای نظام را نادیده بگیرد لذا باید این 
دستاوردها به خوبی به افکار عمومی معرفی شود تا روحیه 
امید و اعتماد در مردم تقویت شود. معاون رئیس جمهور 
عنوان کرد: در بیانیه گام دوم انقلاب بر آزادی، استقلال، 
عدالت، اخلاق، معنویت، عزت، برادری و اخوت تاکید شده 
است و نظام اسلامی از ابتدا بر این موضوعات تاکید داشته 
و اجازه نداده پشت تابلوی زیبای مذهب، قومیت، جنسیت 
و آزادی، اهداف تجزیه طلبانه پیگیری شود که در حوادث 
اخیر صراحتاً از آن سخن گفتند. حسینی تاکید کرد: نظام 
اسلامی اهتمام ویژه ای به پیشرفت و توسعه دارد وی اظهار 
کرد: شعارهای انقلاب، دستاوردها و توصیه های هفت گانه ای 
که در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی وجود دارد باید به دقت 
مورد بررسی و اقدامات انجام شده در مسیر تحقق آن مورد 
ارزیابی قرار بگیرد و با فرهنگ سازی به گفتمان غالب در 

سطح جامعه تبدیل شود. 

  آرمان ملی: سخنگوی قوه 
قضائیه درباره آخرین وضعیت 
پرونده سرقت از صندوق امانات 
در  داشت:  اظهار  ملی  بانک  
این پرونده همکاران  خصوص 
ما در دادسرای عمومی و انقلاب 
تهران )ویژه سرقت( و همچنین 
با  پرونده  محترم  بازپرس 
همکاری ماموران آگاهی تهران و 
کارشناسان و مسئولین ذی ربط 
بانک ملی اقدامات موثری را در 
مستند کردن اموالی که کشف 
شده به انجام رساندند. مسعود 
ستایشی گفت: تاکنون ۲۶ نفر در 
پرونده سرقت از صندوق امانات 
بانک ملی دستگیر شده اند و اتهام 
متهمان تحصیل اموال مسروقه 
و بعضا پولشویی است. ۲۰ نفر از 
متهمان با قرارهای سنگین وثیقه 
آزاد شده اند و ۲ متهم اصلی هم در 
ترکیه بودند که دستگیر شدند 
و موجبات استرداد آن ها فراهم 
شده است. وی ادامه داد: تاکنون 
۹۵ درصد طلاها و ۱۰۰ درصد 
ارزها و مسکوکات به مالباختگان 
مسترد شده است و آن ۵ درصد 
باقیمانده طلاجات هم به دلیل 
اختلاف مالباختگان بوده است 
و امیدواریم ظرف ماه های آتی، 
پرونده به نتیجه برسد؛ البته بعضی 
از اموال در این پرونده به آپارتمان 
در قائمشهر و اقلام دیگر مانند 
خودروهای شاسی بلند لوکس 
تبدیل شده و نیاز به بررسی های 
دقیق دارد و در صورت حصول 
نتیجه نهایی اعلام می شود. وی 
درباره بازگرداندن محمودرضا 
خاوری مدیرعامل اسبق بانک 
ملی بیان کرد: درخواست استرداد 
و اعلان قرمز در خصوص خاوری 
انجام شده است، اما دولت کانادا 

خصوص  در  را  لازم  همکاری 
استرداد خاوری ندارد. سخنگوی 
آخرین  درباره  قضا  دستگاه 
زنجانی  بابک  پرونده  وضعیت 
گفت: حدود ۵۰۰ میلیون یورو 
از محل اموال داخل و خارجی 
ملی  شرکت  به  زنجانی  بابک 
نفت واگذار شده است. همچنان 
متهم در اختیار ضابط و در زندان 
است. با همکاری خوب و موثر 
وزارتخانه های نفت و امور خارجه 
و وزارت کشور و بانک مرکزی، 
از سایر اموالی که متهم در خارج 
کشور دارد، موضوع انتقالی اموال 
به داخل کشور و وزارت نفت در 
دستور کار است. وی درباره اعمال 
اعدام  قطعی  در حکم  تخفیف 
بابک زنجانی گفت: تخفیف در 
حکم این پرونده با قاضی صادر 
کننده و مرجع قضائی ذی ربط 
قضائیه  قوه  سخنگوی  است. 
درباره اقدامات دستگاه قضائی 
برای جلوگیری از فرارهای مالیاتی 
گفت: باید از تمام ظرفیت ها در 
قوا استفاده کنیم که در کشور 
به ثبات اقتصادی برسیم تا فرار 
مالیاتی نداشته باشیم زیرا فرار 
مالیاتی،  ابعاد اقتصادی جامعه 
را مخدوش می کند. بازرسی ها 

نشان داده که توانستیم در حوزه 
مالیاتی موفق باشیم و از حدود ۱۴ 
هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی 
پیشگیری کنیم؛ البته این امر با 
حضور مستمر همکاران بازرسی 
کل کشور در ادارات و نظارت در 
فرآیندهای مناقصه ها و مزایده ها 
انجام شده است. همچنین باید 
پرداخت مالیات به صورت یکسان 
باشد زیرا در غیر این صورت 
اگر خدایی ناکرده کسی مالیات 
کمتری بدهد، تبعیض نارواست و 
خلاف اصول قانونی است. ستایشی 
درباره مقایسه اقدامات قوه قضائیه 
در زمان سیدابراهیم رئیسی و 
محسنی اژه ای عنوان کرد: بنده 
۴۴ سال در خدمت دستگاه قضائی 
در مناصب گوناگون بودم. در هر 
دو دوره ریاست آقایان رئیسی 
دستگاه  بر  اژه ای  محسنی  و 
قضائی اقدامات خوب و ارزنده ای 
صورت گرفته است. وی تاکید 
کرد: جناب آقای رئیسی در زمان 
ریاست بر دستگاه قضا بر تحول در 
قوه قضائیه تاکید داشت و اکنون 
هم حجت الاسلام محسنی اژه ای 
به تحول و تعالی و تکریم ارباب 
رجوع و پاسخگویی مطلوب به 
مطالبات مردم و پیشگیری از اطاله 

دادرسی و توجه ویژه به پرونده های 
کثیرالشاکی تاکید دارد. با تغییر 
مدیریت عالی در قوه قضائیه و 
اقداماتی که در مدیریت حاصل 
شده، اقدامات گذشته نفی نشده 
است بلکه بهتر از قبل هم شده 
است . سخنگوی قوه قضائیه درباره 
جایگزین  مجازات های  اعمال 
کاهش  بر  آن  تاثیر  و  حبس 
جمعیت کیفری زندان ها گفت: 
مجازات های جایگزین حبس از 
تاسیسات ارفاقی است که احصا 
شده و بسیار متفکرانه و با دقت 
و هوشمندانه طراحی شده و به 
تصویب رسیده است.  ستایشی 
تصریح کرد: طبق ماده ۶۴ قانون 
مجازات اسلامی، مجازات های 
جایگزین حبس عبارت است از 
دوره مراقبت، خدمات عمومی 
 رایگان،  جزای نقدی روزانه و 
اجتماعی  حقوق  از  محرومیت 
که در صورت گذشت شاکی و 
وجود جهات تخفیف با ملاحظه 
نوع جرم و کیفیت ارتکاب آن، 
آثار ناشی از جرم، سن، مهارت، 
وضعیت، شخصیت و سابقه مجرم، 
وضعیت بزه دیده و سایر اوضاع و 
احوال، تعیین و اجرا می شود. وی 
با بیان اینکه اجرای مجازات های 
جایگزین حبس باعث بازپروری 
اجتماعی افراد می شود، خاطر 
نشان کرد: تاسیسات و نهادهای 
ارفاقی، ابزارهای قانونی موثری 
در مسیر اتخاذ سیاست جنایی 
مناسب و مطلوب و کارآمد به 
شمار می آید. توسعه مجازات های 
جایگزین حبس تاثیر مستقیمی 
بهبود  و  زندان  امور  همه  در 
وضعیت زندانیان دارد و باعث 
رضایتمندی خدمات بهداشتی و 

سلامت زندانیان می شود. 

سخنگوی قوه قضائیه خبر داد:   

دستگیری دو متهم اصلی پرونده سرقت از صندوق امانات بانک ملی 
   دولت کانادا برای استرداد خاوری همکاری نمی کند  

عفو سبب انسجام ملی 
می شود

 

نماینده مجلس تاکید کرد: عفوی 
که شامل حال متهمان و محکومان 
اتفاقات اخیر شده است موضوع 
جدیدی نیست و در ادامه رفتارهای 
قبلی نظام در مواجهه با معترضانی 
است که از عوامل دشمن محسوب 
نمی شوند؛ در تشکیل وحدت و 
انسجام ملی در کشور تاثیر گذار 
با  عباسی  علیرضا  بود.  خواهد 
اشاره به عفو متهمان و محکومان 
اتفاقات اخیر از سوی رهبر انقلاب 
و وعده رئیس جمهوری درباره عفو و 
بخشودگی دانشجویان و چهره های 
رسانه ای  ورزشی،  فرهنگی، 
محدودیت هایی  مشمول  که 
شده اند، اظهار کرد: دشمن در 
انتهای شهریور ماه امیدوار بود تا 
با اجرای نقشه هایی که طراحی 
کره بود به نوعی وحدت ملی را در 
کشور خدشه دار کند؛ در همین 
راستا نیز به دنبال بهانه هایی بود 
تا خواسته های خود را به نتیجه 
برساند. ممکن است با تلاش دشمن 
عده ای نادانسته و بدون قصد و 

غرض به نوعی فریب خوردند. 

دستور رئیسی وحدت 
آفرین است  

  فعال سیاسی و نماینده پیشین 
مجلس شورای اسلامی بخشودگی 
در  و چهره هایی که  دانشجویان 
کردند،  شرکت  اخیر  اغتشاشات 
آن را اتحاد آفرین دانست و گفت: 
لازم  رهبری  عفو  فرمان  از  پس 
است سازمان ها و نهادهای دیگر 
نیز وظایف خود را برای اتحاد در 
کشور انجام دهند. علی مطهری 
درباره سخنان رئیس جمهور مبنی 
بر ایجاد تسهیلات بی سابقه برای 
بازگشت ایرانیان خارج از کشور و 
رفع محدودیت برای آنان که مرتکب 
اقدامات خلاف قانون شده اند، اظهار 
داشت: رئیس جمهور حرف بسیار 
خوبی زدند و امیدوارم این موضوع 
اجرایی شود. نایب رئیس دوره دهم 
مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
در چند ماه گذشته که حوادثی در 
کشور رخ داد، فضا هیجانی بود و از 
سوی دیگر رسانه های مخالف نظام با 
تمام وجود به آن دامن زدند که سبب 
شد افرادی که هیجانی و احساساتی 

شدند، شعارهایی سر بدهند. 

   دید و بازدیدهای دیپلماتیک در سطح روسای جمهور و 
وزرای خارجه و نمایندگان خاص دیپلماسی عمومی است و 
عموما دید و بازدیدها نشان دهنده تمایل طرفین برای توسعه 
روابط است و تلاشی است تا روابط دوجانبه را در ریل مناسبی 
قرار دهند. البته قبل از هر مسافرتی در این سطح کارشناسان 
مختلف در سطوح مختلف دیپلماتیک از جمله اقتصادی، 
سیاسی، فرهنگی موافقت نامه ها آماده می کنند و یا قراردادهای 
خاصی را حاضر می کنند و رئیس جمهور با هیاتی از دیپلمات ها 
برای تصدیق آن موافقت نامه ها و حتی اجرای آن سفر می کنند. 
از این جهت سفر رئیس جمهور ایران به چین سفری روتین 
برای بهبود روابط است تا توافقنامه ها بین ایران و چین به 
قرارداد منتهی شود و نشان داده شود تا دو کشور از اراده لازم 
برای توسعه روابط برخوردارند. البته در این میان چین قبل 
از سفر رئیس جمهور ایران، قراردادهایی را با عربستان منعقد 
کرد. قراردادهایی که حاشیه هایی را هم به همراه داشت. این 
مورد را باید در نظر بگیریم که چین خود یک ابرقدرت است 
و کشوری است که از نظر قدرت اقتصادی و حتی نظامی در 
رده دوم دنیا بعد از آمریکا قرار دارد و نیازمند حجم قابل 
توجهی از معاملات اقتصادی است و در حوزه خلیج فارس 
تنها نمی تواند با ایران رابطه داشته باشد و باید با سایر کشورها 
هم قرارداد انعقاد کند تا نیازهای بلندمدت پکن برآورده شود. 
از این رو چین قراردادهای بلندمدت اقتصادی و پروژه های 
اقتصادی و نظامی دارد. از این منظر رابطه خوب ایران با چین 
مغایرتی ندارد که چین قرارداد بلند مدتی با قطر ببندد یا با 
عربستان داد و ستد مالی زیادی داشته باشد. این قراردادها و 
همکاری های اقتصادی در معنای نفی توافقنامه ایران و چین 
به مدت ۲۵ سال نیست.  سفر رئیس جمهور به چین نیز در 
همین زمینه است و احتمالا قصد دارند همکاری اقتصادی با 
چین را تسهیل کنند. خصوصا که اخیرا فرانسه، انگلستان و 
آلمان؛ ایران را تحت فشار قرار داده اند و تا حدودی روابط ایران 
و اروپا به سردی گراییده است. از این جهت سفر آقای رئیسی 
به چین مهم است و ایران باید بتواند روابط همه جانبه خود 
را در چارچوب توافقنامه ۲۵ ساله تسهیل کند. از این منظر 
مذاکراتی در این زمینه انجام خواهد شد و ایران تلاش خواهد 
کرد که نظر چینی ها را به همکاری بیشتر اقتصادی جلب 
کند و ایران و چین به تداوم همکاری های گذشته خود ادامه 
دهند. به عبارتی چینی ها معطل نمانند که شرایط تحریم های 
ایران چه می شود. از این رو ایران مصمم است که سیاست 
جهت گیری به سمت شرق را ادامه دهد و آن را تسهیل کند. 
ایران از نظر دیپلماتیک باید به این سمت حرکت کند. ایران 
یک توافقنامه مهم کلی با چین امضا کرده است و در قالب آن 
قراردادهای مهم سرمایه گذاری نفتی و غیره با چین باید منعقد 
شود و به اجرا گذاشته شود. ایران البته از نظر مسائل بانکی با 
محدودیت هایی روبه رو است و این مورد ارتباطی با چین هم 
ندارد. این محدودیت پاشنه آشیل توسعه روابط ایران و چین 
است. ایران باید مساله ارتباط بانکی خود را با سایر کشورها به 

صورت کامل حل کند. 


